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P R O T O K Ó Ł  NR LIX/2023 

 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej 30 października  2023 r.  w sali  Urzędu Gminy  

w Kotlinie w godz. od 13.00 do 14.20 

 

 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

        Otwarcia  LIX sesji Rady Gminy Kotlin dokonał Przewodniczący Rady Gminy Kotlin 

Czesław Moch, a następnie powitał: radnych Gminy Kotlin,  Wójta Gminy Kotlin Mirosława 

Paterczyka, Sekretarza Gminy i jednocześnie radnego Powiatu Jarocińskiego Michała 

Urbaniaka, radnego Powiatu Jarocińskiego Janusza Barańskiego, Skarbnika Gminy Alicję 

Andrzejewską i sołtysów. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził obecność 15 radnych, co wobec 

ustawowego składu 15 radnych stanowi kworum zdolne do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Listy obecności radnych,  sołtysów i zaproszonych osób stanowią załączniki do protokołu. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

     Do porządku obrad nie wprowadzono żadnych zmian. Przewodniczący przedstawił 

następujący porządek sesji: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Gminy. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady z analizy  oświadczeń  majątkowych za 2022 rok. 

7. Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok. 

8. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny  2022/2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  powołania Zespołu do spraw zaopiniowania kandydata 

na ławnika w wyborach uzupełniających ławników na kadencję 2024 – 2027. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydacie na ławnika. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Kotlin  na lata 2023 - 2026 z perspektywą do roku 2030” wraz z „Prognozą 

oddziaływania na środowisko Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kotlin na 

lata 2023 – 2026 z perspektywą do roku 2030”. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości, położonych w Kurcewie, stanowiących własność 

Gminy Kotlin. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu Gminy Kotlin na rok 

2023. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
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Kotlin na lata 2023-2033. 

17. Zaopiniowanie wniosku Wójta Gminy  o dofinansowanie  budowy dróg transportu 

rolniczego. 

18. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

20. Zamknięcie obrad.   

 

      Przed przystąpieniem do kolejnego punku Przewodniczący Rady poinformował, że w 

dniu 21 października br. zmarł  pan Marian Żurek. Radny drugiej i trzeciej kadencji tj. w 

latach 1994 – 2002. Był sołtysem w miejscowości Twardów przez 42 lata. W pogrzebie 

uczestniczyła delegacja Rady Gminy wraz z Wójtem Gminy Kotlin. Została złożona 

wiązanka kwiatów oraz zamówiona msza św. w intencji zmarłego. Przewodniczący Rady 

poprosił wszystkich o powstanie, aby  minutą ciszy uczczcić pamięć zmarłego. 

 

3. Przyjęcie protokołu z LVIII sesji Rady Gminy. 

 

    Protokół z LVIII sesji Rady Gminy był zamieszczony na portalu eSesja, wyłożony do  

wglądu w biurze Rady Gminy i na posiedzeniach  stałych Komisji Rady w dniu 27 

października  bieżącego roku  oraz przed sesją. Radni mogli zapoznać się z jego treścią i 

zgłosić uwagi.  

Uwag nie wniesiono, wobec czego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie o 

przyjęcie protokołu z sesji, bez odczytywania. 

Protokół przyjęty został jednogłośnie, 15 głosami „za”. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, Zenon 

Osicki, Zbigniew Orpel, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0)  

 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 29 września br. przekazał Wójtowi 

Gminy wnioski zgłoszone przez radnych i sołtysów na sesji, a w dniu 4 października  

uchwały podjęte na wrześniowej  sesji Rady Gminy.  
 

Ponadto poinformował, że: 

1) 1 października uczestniczył w 27. Festiwalu Solistów i Zespołów Akordeonowych 

Kotlin 2023, 

2) 12 października wziął udział w spotkaniu  w wręczeniu nagród dla  nauczycieli                   

z okazji Dnia Edukacji Narodowej, 

3) 19 października uczestniczył w spotkaniu pn. Przy jesiennym stole, zorganizowanym 

przez Koło Gospodyń Wiejskich w Wysogotówku, 
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4) 21 października brał udział w uroczystości 60-lecia KGW w Woli Książęcej, 

5) wziął udział w kilku spotkaniach z wójtem w celu omówienia spraw bieżących. 

 

 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z 

wykonania uchwał Rady. 

      Wójt Mirosław Paterczyk poinformował, że uchwały podjęte na 58. sesji  zostały 

przekazane elektronicznie   4 października  br. do nadzoru prawnego Wojewody i 

Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Poznaniu.  

W Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego ogłoszono uchwały będące 

aktami prawa miejscowego.  

    Wszystkie uchwały podjęte na  58. sesji wywieszono na tablicy ogłoszeń   w Urzędzie 

Gminy i umieszczono na stronie  BIP Gminy. 

 

   Od ostatniej sesji Rady Gminy zostały wydane zarządzenia w sprawie: 

− ustalenia stawek czynszu za najem lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 

zasobu Gminy, 

− ustalenia stawek czynszu za najem budynków gospodarczych stanowiących 

własność Gminy Kotlin, 

− zmiany regulaminu Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, 

− przeprowadzenia konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Gminy Kotlin w 

sprawie rocznego programu współpracy Gminy Kotlin z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2024, 

− dwa w  sprawie zmiany  budżetu  Gminy  na  rok  2023 oraz w sprawie podziału 

rezerwy budżetowej. 
 

Ponadto Wójt Gminy poinformował o zrealizowanych zadaniach: 

− 2 października br. dokonano odbioru robót budowlanych na przebudowę drogi w 

Parzewie  oraz drogi w Wysogotówku. Wykonawcą prac było Przedsiębiorstwo 

Budowlano Handlowe MARZYŃSKI Sp. z o. o., Sp. k. z siedzibą w Jarocinie. 

Wartość końcowa inwestycji wyniosła: przebudowa drogi w Parzewie – 150.499,37 zł 

(zadanie zostało dofinansowane ze środków Województwa Wielkopolskiego w ramach 

przebudowy dróg dojazdowych do gruntów rolnych); przebudowa drogi w 

Wysogotówku  - 112.138,17 zł. Koszt rozliczenia z Inspektorem Nadzoru to kwota 

2.700 zł; 

− trwają czynności odbiorowe robót budowlanych związanych z modernizacją i 

przebudową budynku szatni sportowej w Magnuszewicach. Inwestycję realizowała 

firma GLAPBUD Łukasz Glapiak z siedzibą w Cielczy; 
− 10 października br. podpisano umowę na pełnienie nadzoru inwestorskiego z firmą 

EFEKT Dariusz Kowalski z siedzibą w Jarocinie na modernizacja sali wiejskiej w 

Wilczy. Wartość umowy to kwota 1.476 zł; 

− 16 października br. dokonano odbioru poszczególnych elementów doposażenia 

placów zabaw w gminie Kotlin, zgodnie z postępowaniem przetargowym, 

podzielonym na 3 części tj.:  

część I - doposażenie placu zabaw w Wilczy (zamontowano: huśtawkę podwójną, 

sprężynowiec traktorek), za kwotę 5.998,60 zł; 

część II - rozbudowa placu zabaw w Wyszkach (zamontowano: huśtawkę z gniazdem, 

huśtawkę podwójną z jednym siedziskiem kubełkowym dla małych dzieci i jednym 

elastycznym, bujak dwuosobowy typu ważka, dwie płyty 80 cm x 80 cm, 1,5 cm 
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grubości do wymiany podłogi w istniejącym urządzeniu zabawowym na placu zabaw), 

za kwotę 13.573,06 zł; 

część III - doposażenie placu zabaw w Kotlinie (zamontowano: 3 ławki z oparciem, 

huśtawkę podwójną z jednym siedziskiem kubełkowym dla małych dzieci i jednym 

elastycznym, sprężynowiec jednoosobowy w kształcie samochodu, sprężynowiec 4 

osobowy, bujak, 6 kamieni do skakania) za kwotę 17.985,46 zł. 

Wykonawcą zadania  było Przedsiębiorstwo Produkcyjno Handlowo Usługowe 

"Szkołamillenium" Piotr Kraszewski z siedzibą w Małkini Górnej; 

− 16 października br. dokonano odbioru dostawy ciągnika Farmtrac z 2023 roku wraz z 

osprzętem (przedni TUZ, ładowacz czołowy). Ponadto przeszkolono wyznaczonych 

pracowników w zakresie działania i obsługi dostarczonego ciągnika. Dostawcą było 

Przedsiębiorstwo Handlowo-Usługowe "ZIMEX" Halina Zimoch w Łęczycy. Wartość 

zakupu - 244.339,50 zł; 

− 17 października br. spisano protokół przekazania placu budowy na. Modernizację sali 

wiejskiej w Wilczy. Wykonawcą robót jest Przedsiębiorstwo Budowlano-Handlowe 

"CEGIEŁKA" Włodzimierz Gościniak, z którym Gmina zawarła umowę na kwotę 

189.995,79 zł. Termin wykonania - 14 listopada 2023 r. Na inwestycję otrzymano 

dotację celową w wysokości 70.000 zł ze środków Województwa Wielkopolskiego; 

−  24 października br. zawarto umowę z firmą DAM-BUD Łucja Reszelska  

w Kotlinie na przebudowę dachu szkoły w Sławoszewie zs. w Parzewie. Wykonawca 

wykona to zadanie do 8 grudnia 2023 r. za kwotę 186.000 zł; 

−  24 października br. zawarto umowę z firmą EFEKT Dariusz Kowalski zs.  

w Jarocinie na pełnienie nadzoru inwestorskiego nad inwestycją. Wartość umowy 

2.214 zł; 

−  w ramach naboru wniosków Edycja2RPOZ/2023 z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program inwestycji strategicznych,  Gmina Kotlin w dniu 5 października br. otrzymała 

wstępną promesę w wysokości 500.000 zł na remont zabytkowego budynku świetlicy 

w miejscowości Twardów. Realizacja zadania będzie polegała na podjęciu prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych przy zabytkowym budynku 

świetlicy w Twardowie. Konieczne jest podjęcie prac naprawczych podłogi na piętrze 

budynku, naprawa/wymiana drzwi zewnętrznych oraz wewnętrznych. 

Przeprowadzony zostanie remont ścian, tynków, gładzi, okładzin wraz z malowaniem, 

a także  ocieplenie dachu i poddasza. Remont obejmie również posadzki i schody 

wewnętrzne oraz zewnętrzne. Konieczna jest również naprawa/wymiana elementów 

drewnianych poddasza i stolarki dachowej. Prace obejmować będą również naprawę i 

modernizację instalacji elektrycznej. Konieczne naprawy mają zabezpieczyć i 

ustabilizować konstrukcję części składowych zabytku, wykonanie zabezpieczenia 

przeciwwilgociowego; 

− W ramach naboru wniosków Edycja8/2023 z Rządowego Funduszu Polski Ład: 

Program inwestycji strategicznych Gmina Kotlin w dniu 12 października br. otrzymała 

wstępną promesę w wysokości 8.000.000 zł na rozbudowę i modernizację sieci wodno 

- kanalizacyjnej wraz z urządzeniami peryferyjnymi w gminie Kotlin. W ramach 

udzielonej promesy planuje się realizację następujących inwestycji:  

− budowa stacji uzdatniania wody w Kotlinie, koszt części zadania 6.950.000 zł, 

− budowa sieci wodociągowej w gminie Kotlin, koszt części zadania 500.000 zł, 

− budowa sieci kanalizacyjnej w gminie Kotlin, koszt części zadania 1.500.000 zł, 

− odwiert studni głębinowej w Kotlinie, koszt części zadania 400.000 zł, 

− przebudowa urządzeń pomiarowych sieci wodociągowej wraz z oprogramowaniem, 

koszt części zadania 650.000 zł, 
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− budowa zbiornika zasobowego wody na SUW w Wyszkach wraz z instalacją 

zasilania awaryjnego z agregatem prądotwórczym oraz obudową studni, koszt części 

zadania 500.000 zł; 

− trwają prace przy  budowie przyłączy kanalizacji sanitarnej, budowie sieci 

wodociągowej z przyłączami w ulicy Krasickiego w Kotlinie. Wykonawcą robót jest 

firma BUD-AN Sp. z o. o. w Kaliszu; 
−  Gmina Kotlin wysłała do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego  

w Poznaniu, Wydział Infrastruktury i Rolnictwa Urzędu Marszałkowskiego, komplet 

dokumentów niezbędnych do sporządzenia umowy z Wojewodą Wielkopolskim o 

dofinansowanie zadania pn.: Remont drogi gminnej Racendów – Parzew 

realizowanego w ramach  Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Przyznana kwota 

dofinansowania wynosi 510.506,94 zł. 

 

6. Informacja Przewodniczącego Rady z analizy  oświadczeń  majątkowych za 2022 

rok. 

     Przewodniczący Rady, Czesław Moch poinformował, że wszyscy radni 

zobowiązani do złożenia oświadczeń majątkowych za 2022 rok  złożyli je w ustawowym 

terminie tj. do 30 kwietnia br. i nie stwierdził w nich nieprawidłowości. 

Jeden egzemplarz oświadczeń wraz z kopiami zeznań o wysokości osiągniętych 

dochodów  w roku podatkowym 2022 przekazał 16 maja br. do Urzędu Skarbowego  w 

Jarocinie.  

 Kopię oświadczeń majątkowych przekazał Wójtowi Gminy  w celu udostępnienia ich na 

stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Gminy Kotlin. 

Swoje oświadczenie majątkowe przekazał Wojewodzie Wielkopolskiemu w dniu 31 

marca br. Do złożonego oświadczenia nie wpłynęły od Wojewody żadne uwagi. 

W dniu 24 października otrzymał z Urzędu Skarbowego w Jarocinie wyniki 

przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych. Analiza 

wykazała nieprawidłowości w 3 oświadczeniach. 

Do informacji Przewodniczącego nie wniesiono uwag. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

7. Informacja Wójta Gminy z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok. 

Informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2022 rok przedstawił  sekretarz, Michał 

Urbaniak. 

Tegoroczne oświadczenia majątkowe wg stanu na 31.12.2022 r.: sekretarza, skarbnika, 

kierowników jednostek organizacyjnych  Gminy  i osób wydających decyzje 

administracyjne w imieniu Wójta Gminy Kotlin  złożone zostały  w wyznaczonym 

terminie  tj. do 30 kwietnia.  

Jeden egzemplarz oświadczeń  wraz z kopiami zeznań podatkowych przekazano do 

Urzędu Skarbowego w Jarocinie w dniu 5 maja br. 

Wójta Gminy  przekazał  31 marca 2022 r. swoje  oświadczenie majątkowe wraz z kopią 

zeznania podatkowego  Wojewodzie Wielkopolskiemu.  

Do informacji  nie wniesiono uwag. 

Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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8. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny  2022/2023. 

Informacja została szczegółowo przedstawiana  przez kierownika Centrum Usług 

Wspólnych w Kotlinie, Arletę Bachorz na  posiedzeniach  stałych  komisji Rady   w dniu 

27 października br. 

Rada Gminy przyjęła informację i nie wniosła do niej żadnych uwag. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady poprosił  przewodniczących komisji o przedstawienie opinii o 

projektach uchwał.  

        Przewodniczący Komisji  Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, Hieronim 

Adamski oraz przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i 

Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej, Lucjan Antczak 

poinformowali, że  na posiedzeniach Komisji w dniu 27 października  br. wszystkie 

projekty uchwał, będące w porządku obrad sesji, zostały pozytywnie zaopiniowane. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako 

podstawa obliczenia podatku rolnego na 2024 rok. 

     Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/377/2023 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej 

jako podstawa obliczenia podatku rolnego na 2024 rok została przyjęta 12 głosami „za”, 

przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (12) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński,  

Magdalena Michalska, Czesław Moch, Zbigniew Orpel, Zenon Osicki,  Zdzisław 

Staszak, Mirosław Twardowski, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (1) Marian Niewiada 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (2) Dominika Kwiecińska, Radosław Wałkiewicz 

NIEOBECNY(0)  

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od 

nieruchomości. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/378/2023 w sprawie określenia wysokości stawek  podatku od 

nieruchomości została przyjęta jednomyślnie, 15 głosami „za” i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński,  

Dominika Kwiecińska, Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 
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Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0)  

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0)  

NIEOBECNY(0)  

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie  powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydata na ławnika w wyborach uzupełniających ławników na kadencję 2024 – 

2027. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/379/2023 w sprawie powołania Zespołu do spraw zaopiniowania 

kandydata na ławnika w wyborach uzupełniających ławników na kadencję 2024 – 2027 

została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0)  
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydacie na ławnika. 

 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/380/2023 w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji 

informacji o kandydacie na ławnika została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0)  
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Kotlin  na lata 2023 - 2026 z perspektywą do roku 2030” wraz z „Prognozą 

oddziaływania na środowisko Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kotlin 

na lata 2023 – 2026 z perspektywą do roku 2030”. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/381/2023 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla 

Gminy Kotlin  na lata 2023 - 2026 z perspektywą do roku 2030” wraz z „Prognozą 

oddziaływania na środowisko Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Kotlin na lata 

2023 – 2026 z perspektywą do roku 2030” została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0)  

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 lat 

umowy dzierżawy nieruchomości, położonych w Kurcewie, stanowiących własność 

Gminy Kotlin. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, a następnie wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/382/2023 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie na czas oznaczony 10 

lat umowy dzierżawy nieruchomości, położonych w Kurcewie, stanowiących własność 

Gminy Kotlin została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0)  
 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu Gminy Kotlin na rok 

2023. 

    Skarbnik gminy, Alicja Andrzejewska przedstawiła następujące autopoprawki do 

projektu uchwały: 

W załączniku nr 1 wprowadza się dochody: 

− 75011-2010 – 3.293,00 zł dotacja z przeznaczeniem na realizację zadań bieżących 

z zakresu administracji rządowej (dot. spraw obywatelskich oraz pozostałych 

zadań) 
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− 60016-2700 – 510.506,94 zł - umowę na dofinansowanie zadania pn.: „Remont 

drogi gminnej Racendów-Parzew” realizacja ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Dróg, 

− 85395-2180 – 236,74 zł - dochody na wypłatę refundacji podatku VAT za gaz 

dostarczany w 2023 roku 
 

W załączniku nr 2 wprowadza się następujące zmiany: 

− 60016-4270 – 510.506,94 zł 

− 75011-4010 -     2.700,00 zł  

− 75011-4110 -        500,00 zł 

− 75011-4120 -          93,00 zł 

− 85219-4010-    12.000,00 zł 

− 85219-4040- (-)9.835,00 zł 

− 85219-4110-        850,00 zł 

− 85219-4300- (-)5.000,00 zł 

− 85219-4410- (-)9.700,00 zł 

− 85219-4710-      (-)455,00 zł 

− 85228-4110- (-)1.800,00 zł 

− 85228-4170- (-)2.500,00 zł 

− 85230-3110 -(-)10.000,00 zł 

− 85395 – 3110 -      232,10 zł 

− 85395- 4210-       4,64 zł 

− 85502-4300 -       5.500,00 zł 

− 85504-4170 - 5.540,00 zł 

− 85508-4300 - 7.100,00 zł 

− 90001-4260 -     65.000,00 zł 

− 90095-4300 -     17.000,00 zł 

− 90095-4430 -      1.043,22 zł 

W załączniku nr 5 wprowadza się następujące zmiany wartości zadań w: 

− 01043 - „Budowa stacji uzdatniania wody w Kotlinie” zmniejszamy o kwotę 

27.370 zł do kwoty 64.630 zł; 

− 60016 - „Przebudowa drogi w Parzewie działka nr 169” zwiększamy o kwotę 

179,37 zł do kwoty 159.399,37 zł i  „Przebudowa drogi w Parzewie działka nr 

59” zmniejszamy o kwotę 18.222,59 zł do kwoty 393.707,41 zł; 

− 80101 - „Modernizacja oświetlenia w budynkach SP Kotlin, Wola Książęca, 

Sławoszew” zmniejszamy o kwotę 253.130 zł do kwoty 146.870 zł.  

− wprowadza się nowe zadanie w 90095 - „Zakup pługa do ciągnika” wartość 

zadania to 15.500 zł. 

 

   Przewodniczący Rady zarządził głosowanie przedstawionych autopoprawek do 

projektu uchwały. Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie, 15 głosami „za” i 

stanowią załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 
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WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Wobec braku uwag 

zarządził głosowanie.  

Uchwała nr LIX/383/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie  budżetu Gminy Kotlin na rok 

2023 z wprowadzonymi autopoprawkami została przyjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” 

i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0) 
 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kotlin na lata 2023-2033. 

    Skarbnik gminy, Alicja Andrzejewska przedstawiła następujące autopoprawki do 

projektu uchwały: 

− zwiększenie dochodów do kwoty 48.368.376,68 zł, 

− zwiększenie wydatków do kwoty 51.852.621,24 zł. 

Limity przedsięwzięć dostosowuje się do zaistniałych zmian wartości zadań 

majątkowych. 

   Przewodniczący Rady zarządził głosowanie przedstawionych autopoprawek do 

projektu uchwały. Autopoprawki zostały przyjęte jednogłośnie, 15 głosami „za” i 

stanowią załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0) 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i wobec braku uwag zarządził 

głosowanie.  

Uchwała nr LIX/384/2023 zmieniająca uchwałę ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kotlin na lata 2023-2033 z wprowadzonymi autopoprawkami została przyjęta 

jednogłośnie, 15 głosami „za” i stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 
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Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0) 

 

17. Zaopiniowanie wniosku Wójta Gminy  o dofinansowanie  budowy dróg transportu 

rolniczego. 

     Wójt Mirosław Paterczyk powiedział, że we wniosku o dofinansowanie  budowy dróg 

transportu rolniczego jest zgłoszonych pięć dróg. Nie oznacza to jednak, że  środki od 

pana Marszałka otrzymamy na wszystkie drogi. Przypominał, że w poprzednim roku były 

zgłoszone trzy odcinku drogowe. Środki przyznane zostały na dwie  drogi ale trzecia 

również została wykonana. Wszystko zależy od sytuacji finansowej Gminy i od tego jakie 

będą relacje w postępowaniach przetargowych. 

     Przewodniczący Rady odczytał projekt opinii, a następnie wobec braku uwag zarządził 

głosowanie. 

Opinia  nr 5/LIX/2023 w sprawie  wniosku Wójta Gminy Kotlin o dofinansowanie 

budowy dróg transportu rolniczego została podjęta jednogłośnie, 15 głosami „za” i 

stanowi załącznik do protokołu. 

Wyniki głosowania imiennego 

ZA (15) 

Hieronim Adamski, Lucjan Antczak, Barbara Dorsz, Marta Hudak, Tomasz Kosiński, 

Dominika Kwiecińska,  Magdalena Michalska, Czesław Moch, Marian Niewiada, 

Zbigniew Orpel, Zenon Osicki, Zdzisław Staszak, Mirosław Twardowski, Radosław 

Wałkiewicz, Grzegorz Warmuz. 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĄCYCH SIĘ (0) 

NIEOBECNY(0) 

 

     Wójt poruszył temat dwóch odcinków dróg. Jeden w Sławoszewie bezpośrednio 

znajdujący się przy świetlicy, drugi w Racendowie w kierunku Małej Lubinii.  

Poinformował, że  te odcinki dróg okazały się własnością Skarbu Państwa. Podobna 

sytuacja również dotyczy odcinka drogowego w Racendowie przy „konikach”. 

Powiedział, że trzeba jak najszybciej to uregulować czyli skomunalizować i przejąć na 

rzecz Gminy Kotlin. 

18. Odpowiedzi na wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji Rady. 

Wójt Gminy udzielił następującej odpowiedzi na wnioski zgłoszone na 58. sesji: 

1) wniosek o  naprawienie chodnika w Twardowie wysłano do Starostwa. Jednak nie 

otrzymaliśmy odpowiedzi; 

2) podcięcie gałęzi drzew przy drodze gminnej, ul. Twardowska zaplanowano do 

realizacji, 
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3) uzupełniono ubytki w jezdni w okolicy skrzyżowania drogi powiatowej z drogą 

gminną w Twardowie; 

4) wystosowano pismo do właściciela posesji przy szkole w Woli Książęcej o 

uporządkowanie terenu na działce; 

5) została wypłukana  sieć wodociągowa w Parzewie; 

6) przycięto gałęzie drzew przy ul. Kochanowskiego w Kotlinie. 

19. Wolne głosy i wnioski. 

     Przewodniczący Rady poruszył temat wycięcia uschniętych topoli przy byłym 

stawie, przy ul. Ks. Rymarkiewicza. Tłumaczył, że pan wójt przy nim osobiście 

rozmawiał z właścicielem tego gruntu, który zobowiązał się do końca października te 

drzewa przyciąć. Powiedział, że temat uschniętych drzew jest mocno poruszany i 

właściciel zobowiązał się do ich usunięcia, ale jutro mamy ostatni października i nie jest 

to zrobione.  

        Radna Marta Hudak złożyła wniosek w sprawie wycięcia uschniętego drzewa przy 

drodze powiatowej w Racendowie przy posesji nr 11. Ponadto poinformowała, że w 

sprawie fermy bydła w Twardowie  wszystko jest cały czas działane, robione. Następnie 

powiedziała, że na spotkaniu w Racendowie w sprawie fermy bydła nie mógł być 

obecny sekretarza, a miałaby do niego zapytanie, ponieważ on nie miał okazji się 

wypowiedzieć, bo nie przybył z powodów rodzinnych. Ale chciałaby wiedzieć, bo w 

sumie tak, żeśmy się dowiedzieli od pana Grzegorza Józefiaka, że sekretarz wypowiadał 

się, że w tej fermie nie będzie śmierdzieć, a tu smrodu co niemiara. Więc chcemy 

wiedzieć, skąd były te zapewnienia wcześniejsze.  

      Sekretarz Gminy, Michał Urbaniak powiedział, że  wyda  oświadczenie dotyczące  

tego, co jest powtarzane, albo też co jest mówione przez pana Grzegorza Józefiaka. 

Mówił, że nie miał przyjemności spotkać się z panem Grzegorzem Józefiakiem. Nie 

miał przyjemności nawet z nim rozmawiać. Jedyny kontakt, który  jest prowadzony, to 

jest dzień dobry i do widzenia na korytarzu Urzędu Gminy Kotlin. Grzegorz Józefiak 

jest osobą, która wręcz nie rozmawia z pracownikami, a tym bardziej z nim. Jedyne 

spotkania, co może potwierdzić wójt, to rozmowy z wójtem. Powiedział, że 

przekazywanie nieprawdziwej informacji względem osoby, która  pełni funkcję 

publiczną, rodzi pewne konsekwencje. I  będzie chciał się spotkać z panem Grzegorza 

Józefiaka, żeby przyszedł publicznie, powiedział to, co chciał powiedzieć i przeprosił 

go za to, że przekazuję państwu nieprawdę. Więc jeśli powtarza takie nieprawdziwe 

informacje, to powinien  zdawać sobie z tego sprawę, że to  rodzi konsekwencje. A 

niedawno też mieliśmy taki przykład dotyczący oczyszczalni ścieków, przywożenia  

nieczystości ciekłych, zresztą pan wójt też zna całą sprawę w kwestii takiej, że żądał od 

pracowników Urzędu rachunków, a zapomniał o tym, że kiedyś  w ogóle nie przywiózł 

na oczyszczalnię ścieków.  Ponadto  podziękował radnej Marcie Hudak za współpracę. 

Powiedział, że w zeszłym roku nie udało się przegłosować w Powiecie Jarocińskim 

wniosku w sprawie przebudowy chodnika w Racendowie. Ale jednak, jak zapewne 

wszyscy zauważyli, została zrealizowana w tym roku i będzie służyć mieszkańcom. 

Dziękował radnej za to, że  często się do niego zwracała i przyznał szczerze, że bardzo 

miło  było tę sprawę załatwić do końca.  
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     Radna Marta Hudak podziękował w imieniu swoim i wszystkich mieszkańców za 

inwestycję, że w Racendowie w końcu jest ład i porządek. 

      Sołtys Parzewa Dariusz Walczak złożył wniosek w sprawie ustawienia znaku  

ograniczenia prędkości przy drodze w Parzewie na odcinku od Firmy Paula w kierunku 

Racendowa oraz przy drodze powiatowej od szkoły w kierunku Sierszewa. 

   Sołtys Kotlin Marek Dekert zwrócił się z zapytaniem, czy można by oflagować ulicę 

Powstańców Wielkopolskich w związku ze zbliżającym się Świętem Niepodległości. 

    Sekretarz gminy odpowiedział, że przy ulicy Powstańców Wielkopolskich znajduje 

się Urząd Gminy, przy którym zawsze są wywieszone na dwóch masztach flagi. 

Powiedział, że jest to wystarczające. Jest dekorowana cała ulica Poznańska. Osoby 

przejeżdżające przez Kotlin drogą krajową 11 widzą, że potrafimy godnie podejść do 

tych wszystkich uroczystości i świąt, które są realizowane w danym roku 

kalendarzowym. 

     Wójt powiedział, że była interpelacja przewodniczącego Komisji  Lucjana Antczaka 

o wymianę masztu, który znajduje się przed Domem Kultury. Jest to w etapie realizacji. 

Jednak jego przeniesienia jest droższe niż zakupu dwóch masztów w poprzednim roku.  

     Wiceprzewodnicząca Rady Dominika Kwiecińska zgłosiła wniosek  w sprawie 

przełożenia nierównej kostki brukowej na chodniku w Twardowie między posesją  5 a 

6 i przy nr 8. Ponadto powiedziała, że korzystając z obecności dyrektora Domu Kultury 

Janusza Barańskiego składa szczere gratulacje i uznanie dla wszystkich osób, które były 

zaangażowane w spektakl Zemsta wystawiany w Domu Kultury, który mieliśmy 

przyjemność oglądać ostatnimi czasy. Mówiła, że była pod ogromnym wrażeniem tej 

nowoczesnej formuły, perfekcyjnego przygotowania naszych mieszkańców, którzy się 

naprawdę wcielili znakomicie w swoje role. Prosiła o przekazanie szczerych gratulacji 

wszystkim osobom, które były w to przedsięwzięcie zaangażowane. 

    Wójt Mirosław Paterczyk poinformował, że na wniosek sołtysa i mieszkańców 

Parzewa w sprawie dodatkowego szkolnego transportu dzieci udało się wyznaczyć 

bezpieczne miejsce dla autobusu. Ponadto poinformował, że otrzymał z Urzędu 

Marszałkowskiego pismo radnej Marty Hudak dotyczące fermy bydła w Twardowie. 

Zarówno Marszałkowi, jak i radnej Marcie Hudak udzieli szczegółowej informacji w 

zakresie postępowania administracyjnego w kwestii wydanej decyzji odnośnie budowy 

gospodarstwa w Twardowie oraz  informacji o złożonym wniosku inwestora o 

zwiększenie ilości sztuk bydła w ramach decyzji środowiskowej. 

     Sołtys Woli Książęcej Stefan Kozłowski zgłosił wniosek  w sprawie ustawienia 

znaku  ograniczenia prędkości przy drodze powiatowej w Woli Książęcej w kierunku 

Słupi. 

     Sołtys  Sławoszewa Beata Skowrońska zgłosiła wniosek w sprawie wyregulowania 

oświetlenia ulicznego w Sławoszewie. 

    Przewodniczący Rady poinformował, że za 12 dni będzie Święto Niepodległości. 

Jest to 105. rocznica odzyskania niepodległości przez Polskę. Z tej okazji zostaną 10 

listopada, w piątek, złożone wiązanki i zapalone znicze przy pomnikach pamięci. Dalsze 
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obchody zaplanowane są w Domu Kultury. Przewodniczący poprosił dyrektora DK o 

przedstawienie programu obchodów. 

      Dyrektor Domu Kultury Janusz Barański poinformował, że 9 listopada o godz. 

18.00 odbędzie spotkanie z panią Ireną Matuszak, która jest kotlinianką i przedstawi 

historię policji po 1 września 1939 r. 10 listopada o godz. 18.30, już po raz piąty, 

odbędzie się  spotkanie z Polską Pieśnią Patriotyczną, które organizowane jest we 

współudziale z Kołem Gospodyń Wiejskich w Kotlinie i z Ochotniczą Strażą Pożarną.  

11 listopada o godzinie 11.00 odbędzie się msza święta za ojczyznę z okazji odzyskania 

niepodległości, zamówiona przez pana przewodniczącego Rady. Ponadto dyrektor 

podziękował pani wiceprzewodniczącej za słowa uznania odnośnie  spektaklu, który 

grany jest bez przerwy. Zaprosił wszystkich na wydarzenia, które zaplanowane są  w 

Domu Kultury w każdy weekend do końca roku. Z takich ważniejszych wydarzeń to 

Cecyliada - 2 grudnia. Spektakle teatralne z Fundacją Poznańską, koncerty 

bożonarodzeniowe - 16 grudnia. Informował, że powołane zostały nowe dwie sekcje. 

Sekcja rockowa i muzyka rockowa. Został stworzony klub wolontariusza. Dom Kultury 

przystąpił do projektu Stars Plus, który powoływany jest przez Unię Europejską i 

operatorem projektów jest Art Fraction Fundacja.  Ta fundacja wybrała pięć podmiotów 

z Polski, m.in. nasz Dom Kultury i  przez 5 lat, razem z Unią Europejską, będą pracować 

nad wypracowaniem modeli działalności artystycznych. 

    Przewodniczący Rady w imieniu swoim i Wójta Gminy Kotlin zaprosił wszystkich 

radnych i sołtysów do udziału w obchodach Święta Niepodległości. 

 

20. Zamknięcie obrad.   

    Przewodniczący Rady Czesław Moch podziękował za udział w obradach, a następnie  

zamknął LIX sesję Rady Gminy Kotlin. 

 

            
 

Przewodniczący Rady   

 /-/ Czesław Moch 

Protokółowała: Wanda Margiela 

       


